
Rada Miejska w Tułowicach 

Radni - Sesja 

Protokół nr LX 

LX Posiedzenie Rady Miejskiej w Tułowicach w dniu 14 września 2023  

Obrady rozpoczęto 14 września 2023 o godz. 16:30, a zakończono o godz. 19:37 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. Przemysław Bielecki 

2. Jan Bojkowski 

3. Krzysztof Chodorowski 

4. Frédéric Coppin 

5. Arkadiusz Drążek 

6. Tomasz Gala 

7. Roman Kopij 

8. Michał Luty 

9. Stanisław Momot 

10. Krzysztof Mróz 

11. Krzysztof Ptak 

12. Andrzej Reszka 

13. Anna Sokulska 

14. Agnieszka Zawadzka 

15. Bernadeta Żytkiewicz 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin otworzył LX sesję Rady Miejskiej w Tułowicach. 

Poinformował, że na mocy ustawy o samorządzie gminnym obrady są transmitowane na 

żywo, nagrywane i rejestrowane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk,  

a nagrania obrad dostępne są w Biuletynie Informacji Publicznej, na stronie internetowej 

Urzędu oraz w sposób zwyczajowo przyjęty. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Sprawdzenie obecności.  



Wyniki głosowania 

 

OBECNY: 13, NIEOBECNY: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

OBECNY (13) 

 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz 

Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Ptak, 

Andrzej Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka 

 

NIEOBECNY (2) 

 

Krzysztof Mróz, Bernadeta Żytkiewicz 

 

Przewodniczący stwierdził, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 13 Radnych,  

co stanowi kworum, przy którym Rada Miejska w Tułowicach może obradować  

i podejmować prawomocne uchwały. 

 

Następnie przywitał wszystkich obecnych oraz oglądających obrady. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin powiedział, że propozycję porządku obrad 

wraz z zaproszeniem na sesję Radni otrzymali poprzez system eSesja, następnie zapytał, czy 

są wnioski o jego zmianę. 

 

Wobec braku wniosków Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad. 

 

3. Przyjęcie protokołu z LVIII Sesji Rady Miejskiej z dnia 21 czerwca 2023 r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin powiedział, że protokół został radnym 

wysłany zgodnie ze statutem i jest dostępny na eSesji. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Przyjęcie protokołu z LVIII Sesji Rady Miejskiej z dnia 21 czerwca 2023 r.  

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 



Wyniki imienne: 

 

ZA (13) 

 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz 

Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Ptak, 

Andrzej Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka 

 

NIEOBECNI (2) 

 

Krzysztof Mróz, Bernadeta Żytkiewicz 

 

Przewodniczący stwierdził, że protokół został przyjęty. 

 

4. Przyjęcie protokołu z LIX Sesji Rady Miejskiej z dnia 26 czerwca 2023 r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin powiedział, że protokół został radnym 

wysłany zgodnie ze statutem i jest dostępny na eSesji. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Przyjęcie protokołu z LIX Sesji Rady Miejskiej z dnia 26 czerwca 2023 r. 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (13) 

 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz 

Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Ptak, 

Andrzej Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka 

 

NIEOBECNI (2)  

 

Krzysztof Mróz, Bernadeta Żytkiewicz 

 

Przewodniczący stwierdził, że protokół został przyjęty. 

 

 

 



5. Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej z dnia 19 czerwca 

2023 r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin powiedział, że protokół został radnym 

wysłany zgodnie ze statutem i jest dostępny na eSesji. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Przyjęcie protokołu wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej z dnia 19 czerwca 2023 r. 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (13) 

 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz 

Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Ptak, 

Andrzej Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka 

 

NIEOBECNI (2) 

 

Krzysztof Mróz, Bernadeta Żytkiewicz 

 

Przewodniczący stwierdził, że protokół został przyjęty. 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Burmistrza Tułowic. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin oddał głos Janowi Bojkowskiemu. 

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Jan Bojkowski poinformował, że 

Komisja zbierała się w tej sprawie kilkakrotnie, ostatecznie jednogłośnie podjęła uchwałę,  

w której skargę zarówno na działalność Burmistrza, jak i Kierownik Ośrodka Pomocy 

Społecznej uznano za bezzasadną. Przypomniał, iż dokładne uzasadnienie zostało 

przedstawione Radzie na wspólnym posiedzeniu Komisji. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Roman Kopij odczytał treść procedowanej uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin zarządził głosowanie. 

 

 



Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Burmistrza Tułowic.  

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (13) 

 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz 

Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Ptak, 

Andrzej Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka 

 

NIEOBECNI (2) 

 

Krzysztof Mróz, Bernadeta Żytkiewicz 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że uchwała została podjęta. 

Uchwała nr LX/315/2023 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy dla drogi wewnętrznej w 

Tułowicach. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin powiedział, że do Gminy wpłynął wniosek 

podpisany przez współwłaścicieli działki, stanowiącej drogę wewnętrzną z propozycją nazwy 

ulica Miodowa. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Roman Kopij odczytał treść procedowanej uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin zarządził głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy dla drogi wewnętrznej w Tułowicach. 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 



ZA (13) 

 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz 

Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Ptak, 

Andrzej Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka 

 

NIEOBECNI (2) 

 

Krzysztof Mróz, Bernadeta Żytkiewicz 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała nr LX/316/2023 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Tułowice na 2023 r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin powiedział, że podczas posiedzenia Komisji 

Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały, Skarbnik jest obecna, więc jest możliwość 

zadawania pytań. Brak pytań. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Gospodarczych Tomasz Gala powiedział, że 

Komisja pozytywnie opiniuje wniosek 

Wiceprzewodniczący Rady Roman Kopij odczytał treść procedowanej uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin zarządził głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Tułowice na 2023 r. 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (13) 

 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz 

Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Ptak, 

Andrzej Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka 

 

 



NIEOBECNI (2)  

 

Krzysztof Mróz, Bernadeta Żytkiewicz 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie, za co 

podziękował Radnym, stwierdzając że pozwoli to na wykonanie zaległych zadań, niektórych 

wnioskowanych już od kilku lat. Między innymi chodnika prowadzącego do Tułowickiego 

Ośrodka Kultury i podniesienia wynagrodzeń pracownikom Urzędu. Dodał, że budżet jest 

regularnie zasilany przez pomoc budżetu państwa i wyraził nadzieję, że część tych środków 

będzie przeznaczona na pomoc przedsiębiorcom, podczas uchwalania stawek podatku na 

przyszły rok. 

 

Uchwała nr LX/317/2023 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin powiedział, że z powodów 

technicznych projektu nie był omówiony na posiedzeniu Komisji, poprosił Skarbnik o 

jego przedstawienie. 

Skarbnik Gminy Bogusława Krawczyk przedstawiła szczegółowo poszczególne zapisy 

projektu uchwały. Brak pytań. 

Wiceprzewodniczący Rady Roman Kopij odczytał treść procedowanej uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin zarządził głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

 

Wyniki głosowania 

 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (13) 

 

Przemysław Bielecki, Jan Bojkowski, Krzysztof Chodorowski, Frédéric Coppin, Arkadiusz 

Drążek, Tomasz Gala, Roman Kopij, Michał Luty, Stanisław Momot, Krzysztof Ptak, 

Andrzej Reszka, Anna Sokulska, Agnieszka Zawadzka 

 

NIEOBECNI (2) 

 

Krzysztof Mróz, Bernadeta Żytkiewicz 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że uchwała została podjęta. 



Uchwała nr LX/318/2023 

 

10. Przedstawienie informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Tułowice za I półrocze 

2023 r. 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin powiedział, że ten punkt został omówiony podczas 

posiedzenia Komisji, Pani Skarbnik jest obecna i jest możliwość zadawania pytań.  

 

Brak pytań. 

 

11. Informacja o biesiadach dożynkowych , dożynkach wojewódzkich i w Czechach. 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin powiedział, że Panik Magdalena Duda-Oleksy pełniąca 

obowiązki Dyrektor Tułowickiego Ośrodka Kultury, przedstawiła tę informację na posiedzeniu 

Komisji. 

Przewodniczący przekazał pozdrowienia od Czeskiego Starosty oraz podziękował Tułowickiemu 

Ośrodkowi Kultury za pomoc w organizacji Dożynek parafialnych. 

Poruszył temat udziału w reprezentacji Tułowic Małych w konkursie koron żniwnych podczas 

Dożynek Wojewódzkich i związanego z tym zamieszania, prosząc jednocześnie Burmistrza  

o dopilnowanie, aby w przyszłości takie sytuacje nie miały miejsca.  

Podziękował Sołtysowi Goszczowic Andrzejowi Pochopień za organizację Dożynek Sołeckich. 

 

12. Sprawozdanie z realizacji wypoczynku letniego organizowanego przez Publiczną Szkołę 

Podstawową im. Jana Pawła II w Tułowicach. 

 

Dyrektor Justyna Paszkowska omówiła organizację półkolonii „Aktywne wakacje”, w której 

uczestniczyło 32 dzieci z Gminy Tułowice. Poinformowała, że program składał się z zajęć 

rekreacyjnych oraz zajęć o charakterze  profilaktycznym, a odpowiednie metody i formy pracy 

pozwoliły na stworzenie pozytywnego klimaty, zachęcającego do aktywnego wypoczynku. 

 

13. Sprawozdanie z realizacji wypoczynku letniego organizowanego przez Tułowicki 

Ośrodek Kultury. 

 

14. Informacja dotycząca przygotowania placówki szkolnej i przedszkola do nowego roku 

szkolnego 2023/2024. 

 

Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej Justyna Paszkowska poinformowała, że na dzień  

4 września łączna liczba uczniów i wychowanków to 383 dzieci, 3 oddziały przedszkolne,  

a w nich 51 wychowanków, 16 oddziałów szkolnych, w klasach 1-3 143 uczniów, a w pozostałych 

188 i 1 uczeń realizujący zajęcia rewalidacyjno-wychowawcze indywidualnie, liczba nauczycieli 

to 40, pracowników administracji i obsługi 18. Dyrektor wymieniła wykonane prace remontowe, 

dodała, że po przeprowadzonej kontrolach stanu BHP oraz drzewostanu na terenie zielonym 

wokół szkoły, a wszystkie zalecenia są w miarę możliwości wypełniane na bieżąco. 



 

Dyrektor Przedszkola Publicznego Katarzyna Nowak-Lach poinformowała, że na dzień  

1 września w Przedszkolu jest 6 oddziałów: 2 oddziały dzieci w wieku 2,5 -3 lata, 2 oddziały 

dzieci w wieku 3-4 lata i 2 oddziały dzieci 5-letniach, w sumie 119 dzieci, 15 pracowników 

pedagogicznych oraz 15 pracowników kadry niepedagogicznej. Dyrektor dodała, że placówka 

zatrudnia psychologa, pedagoga specjalnego, terapeutę pedagogicznego, logopedę  

i neurologopedę. A z zakresu zadań specjalistycznych jest realizowane 55 godzin. 

Wyjaśniła, że przed rozpoczęciem roku szkolnego placówka przeszła roczny przegląd obiektu 

budowlanego oraz zakresu bezpieczeństwa i higieny pracy i mimo, że w protokole jest szereg 

zaleceń remontów i napraw, które powinny być wykonane, placówka była gotowa na otwarcie  

i 1 września rozpoczęła pracę. 

Radny Tomasz Gala zapytał czy w porównaniu do ubiegłego roku zwiększyła czy ilość się ilość 

dzieci w szkole i przedszkolu. Dyrektor Justyna Paszkowska odpowiedziała, że w Szkole nadal są 

3 oddziały przedszkolne, w poprzednim roku było 57, a w obecnym 51 dzieci, natomiast  

w klasach szkolnych liczba dzieci jest porównywalna. Był moment kiedy był napływ dzieci  

z Ukrainy i było 400 uczniów, obecnie tych dzieci jest tylko 11 i jest to temat bardzo ruchomy,  

w sumie ilość uczniów w stosunku do ubiegłego roku jest na tym samym poziomie. 

 

Dyrektor Katarzyna Nowak-Lach odpowiedziała, że w perspektywie ostatnich lat jest lekki 

spadek, w ubiegłym roku było około 130 dzieci, w tym 10 dzieci z Ukrainy, a obecnie 119 

wszystkich wychowanków. 

Dyrektor Justyna Paszkowska dodała, że w związku z tym, że liczba uczniów pierwszego etapu 

edukacyjnego, czyli dzieci najmłodszych jest zdecydowanie większa niż w latach poprzednich 

wystąpiły utrudnienia w pracy świetlicy, ponieważ bardzo dużo rodziców zapisało dzieci na 

świetlicę, Szkoła po konsultacji z Panią z RODO wymaga, aby rodzice wypełnili w swoim 

zakładzie pracy i dostarczyli zaświadczenie o zatrudnieniu, ponieważ Statur określa, że świetlica 

jest dla dzieci osób pracujących. 

 

15. Sprawozdanie Komisji z prac wykonanych w II Kwartale 2023 r. 

 

Przewodniczący komisji Rady odczytali sprawozdania z prac w II kwartale 2023 r.: 

 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji - Jan Bojkowski, 

Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych – Tomasz Gala, 

Komisja Rewizyjna - Krzysztof Ptak, 

Komisja Spraw Społecznych – Michał Luty. 

 

16. Sprawozdanie z działalności Rady Miejskiej w II Kwartale 2023 r. 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin przedstawił statystyki dotyczące prac Rady przypomniał, 

że wszystkie dane Radni maja na tablecie, a postęp w planie pracy jest co miesiąc aktualizowany. 

Następnie przedstawił statystyki dotyczące prac Rady, wskazał na bardzo wysoki 100 % procent 



wykonania, oraz wysoką zgodność podczas głosowań. Podziękował wszystkim za wkład w 

realizację Planu Pracy Rady. 

 

17. Informacja sołtysów o istotnych dla sołectwa sprawach w II Kwartale 2023 r. 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin podziękował Sołtysom za przygotowanie informacji, 

następnie poprosił o ich przedstawienie. 

Sołectwo Goszczowice – Sołtys Andrzej Pochopień - Prezentacja Multimedialna 

Sołectwo Ligota Tułowicka – Radny Krzysztof Chodorowski 

Sołectwo Skarbiszowice - Agnieszka Zawadzka - Prezentacja Multimedialna 

Sołectwo Tułowice Małe - Frédéric Coppin - Prezentacja Multimedialna 

Sołectwo Szydłów – Lucyna Makuch 

 

18. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Tułowic między Sesjami. 

 

Burmistrz Andrzej Wesołowski przedstawił sprawozdanie z działalności nawiązując do 

zaproszenia Sołtys Szydłowa na otwarcie nowo wybudowanej świetlicy potwierdził, że Sołectwo 

miało wpływ na wybór płytek i mebli, a całym koordynatorem była Pani Sołtys. 

Powiedział, że ciągu tych dwóch miesięcy odbyło się zakończenie roku szkolnego, wspomniał 

szczególnie pożegnanie ósmoklasistów oraz rozpoczęcie nowego. 

Burmistrz poinformował o spotkaniach z Firmą Krawbud, wykonawcą remontu ulic, który jest już 

na etapie prac porządkowych, walnym zgromadzeniu OROT-u, AGLOMERACJI oraz podpisaniu 

umowy na remont PSZOK-u, przekazał informację, że od dnia 25 września do końca listopada 

konieczne będzie zamknięcie Punktu, jednak w indywidualnych sytuacjach będzie można oddać 

odpady. Przypomniał o przejeździe przez Tułowice Tur de Pologne, podpisaniu umowy 

dotyczącej na zakup samochodu pożarniczego, spotkaniach z Sołectwami, a także z księdzem 

Proboszczem w sprawie biesiady dożynkowej, która w tym roku odbyła się w innej formie, 

jednocześnie dziękując wszystkim za okazaną pomoc. 

Burmistrz poinformował o podpisaniu umowy na wykonanie kolejnej inwestycji drogowej  

w Szydłowie, o wartości 4 mln. zł., gdzie dofinansowanie będzie w kwocie 2 mln. 600 tys. zł. 

Przebudowana zostanie cała ulica Sosnowa i część Kwiatowej, aż do ulicy Sportowej, wyjaśnił, że 

prace rozpoczną się od najniższej części, gdzie wybudowany zostanie zbiornik retencyjny, 

wyłapywania wód deszczówki. 

Wymienił również spotkanie z odchodzącą na emeryturę, zasłużoną wieloletnią Dyrektor Ośrodka 

Kultury wyrażając nadzieję, że obecnie pełniąca obowiązki Dyrektor będzie kultywować to co 

dobre i też swoje nowe pomysły na funkcjonowanie. 

Poinformował o spotkaniu z Firmą Klaster Drzewny w związku z kolejną awarią filtra, Gmina 

poprosiła o wyniki kontroli i monitoruje sytuację. Poprosiła również o przekazywanie przez Firmę  

informacji w razie kolejnych zdarzeń. Burmistrz spotkał się dwukrotnie z Panem Oszańcą, złożył 

wizytę najstarszej, 99-letniej mieszkance Gminy oraz 92 letniemu jubilatowi. 

Odbyło się spotkanie w OROT-cie z Dyrektor Ośrodka Kultury, otwarcie pomostu na Stawie 

Hutnik w Tułowicach Małych – Burmistrz podziękował Sołectwu za poczęstunek. 



Wymienił również inne spotkania w tamach działalności międzysesyjnej. 

 

19. Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej 

między Sesjami. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Roman Kopij powiedział, że pomimo wakacji wiele się działo , bo 

Urząd Gminy to żywy organizm i pracuje cały czas. Podziękował Burmistrzowi za zaproszenie do 

Nysy do SIM-u, w sprawie inicjatywy budownictwa mieszkaniowego, oferta jest dobra i może  

w przyszłości z niej skorzystamy, wyraził również nadzieję na ruszenie budownictwa 

komunalnego, ze względu na ogrom potrzeb oraz faktu, że Gminna substancja mieszkaniowa jest 

bardzo zdegradowana i Dyrektor ZGKiM ma wielkie problemy z remontami. 

Dodał, że pomimo przerw wiele spraw było konsultowanych z Burmistrzem, trochę się działo  

w Tułowicach i nie będzie się powtarzał ale to, że ten wyścig tu przejechał, to dobrze dla nas, bo 

pod wpływem negocjacji Burmistrza z Urzędem Marszałkowskim i Wojewodą połatano nam 

dziury w drogach, wyraził również nadzieję na odbudowę drogi w kierunku Korfantowa  

i w Małych Tułowicach. 

Wiceprzewodniczący stwierdził, że po przedstawieniu przez Skarbnik informacji o wykonaniu 

budżetu należy przyznać, że Gmina jest w dobrej kondycji i pomimo braków finansowych  

i niedoboru z tytułu PIT i CIT, te środki, które wpływają do nas teraz, wyrównują to co nam 

zabrano. Wyraził wielkie uznanie za utrzymanie tej dyscypliny budżetowej i że pomimo wielu 

wydatków nie zadłużaliśmy się.   

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin dodał, że znane są wyniki kontroli firmy mającej problem 

z filtrami powietrza, w protokole nie pisze nic o nieprawidłowości. Powiedział, że z reguły 

problemy powodowane są awarią filtra, więc poprosił Prezesa, że jeśli wiadomo, że awaria i jej 

naprawa będzie dłuższa to aby Urząd umieścił taką informację na stronie internetowej, konieczne 

jest powiadomienie Burmistrza lub służb ochrony środowiska, co zostało obiecane. 

Przewodniczący wymienił inne spotkania w tamach działalności międzysesyjnej. 

 

20. Interpelacje i zapytania radnych (na piśmie). 

 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin poinformował o wniosku Radnego Krzysztofa Mroza  

o przebudowę drogi powiatowej w miejscowości Szydłów oraz z chodnikiem oraz monitorowania 

tego zadania, Burmistrz przesłał pismo do Zarządu Dróg Powiatowych w Opolu, na ci Zarząd 

udzielił odpowiedzi, że wyłoniono wykonawcę projektu, prace projektowe są na etapie koncepcji, 

a o otrzymaniu koncepcji Gmina zostanie powiadomiona. 

Następnie była prośba Radnego Krzysztofa Mroza o odpowiedź na wszystkie możliwe działania  

w celu montażu lamp na osiedlu kolejowym w Szydłowie i poprosił Burmistrza o odpowiedź. 

Burmistrz Andrzej Wesołowski powiedział, że nie było sprawy dopóki osiedle było oświetlane  

ze strony kolei, kiedy zostało wygaszone Gmina musi się tym zająć. Jest to większa inwestycja  

i należy wykonać projekt, co będzie uwzględnione podczas konstruowania budżetu na 2024 r. 

 

Radny Krzysztof Ptak odczytał wniosek o zakup aparatu do krioterapii do użytku mieszkańców 

Gminy Tułowice korzystających z usług Gabinetu Rehabilitacyjnego Caritas w TOK. 



 

21. Odpowiedzi na listy i zapoznanie się z otrzymaną korespondencją od poprzedniej Sesji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin poinformował, że 13 września został 

dostarczony Radnym poprzez eSesja zaktualizowany Rejestr listów i odczytał ich tytuły. 

Burmistrz Andrzej Wesołowski, że pismo jest na etapie udzielania odpowiedzi i zostanie 

przesłana. Podziękował za głosowanie w sprawie budżetu informując, że jest tam wstawione 7 tys. 

zł., bo oprócz osób z wolontariatu przychodzą inne osoby zaangażowane w zwierzęta, pani 

zajmuje się kotami i ma pomysły. 

Nawiązał do wniosku Honorowych Dawców Krwi, w przyszłym tygodniu zostanie 

zaproponowany konkretny lokal. 

 

22. Odpowiedzi na wolne wnioski z poprzedniej Sesji oraz Komisji Wspólnej. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Frédéric Coppin poinformował, że 13 września został 

dostarczony Radnym poprzez eSesja zaktualizowany Rejestr pytań, Burmistrz udzielił odpowiedzi 

na piśmie, lecz nie zostały one jeszcze udostępnione. 

 

Burmistrz Andrzej Wesołowski odpowiadając na pytanie o zaproszenie delegacji z partnerskiej 

gminy niemieckiej wyjaśnił, że oni byli zapraszani na 30-lecie Gminy, Dożynki w Szydłowie  

i jest oczekiwanie aby ktoś nas zaprosił w drugą stronę. 

Odnosząc się do sprawy Dożynek, Burmistrz stwierdził, że nie będzie szukał winnego, sprawdził 

tylko tyle, że z końcem czerwca wszystkie sołectwa zawsze dostają informację z Urzędu, to co 

dostajemy od Wojewody o terminie Dożynek i kto i w jakich konkursach może startować. 

Przypomniał, że sam osobiście, tak jak Dyrektor PROW-u namawiał chyba z dwa razy, a to nie 

jest tylko turniej koron i każde sołectwo mogło wystartować w innej kategorii. 

Odpowiadając na pytanie czy Gmina wystąpiła w konkursie „Rozświetlamy Polskę” Burmistrz 

potwierdził dodając, że połowa lamp jest już wymieniona, a połowa jest w gestii Tauronu, 

do 18 będzie złożony wniosek do 9 „Nowego Ładu” dotyczący jedynie wymiany lamp, 

dofinansowanie jest do 80% wartości, przy całkowitej wartości inwestycji ok 1 mln. zł. 

Omawiając remont ulicy Bocznej, Burmistrz powiedział, że z bieżącego funduszu remontowego 

dołożone jest 30 tys. zł., lokalne poprawy tam gdzie jest to najbardziej konieczne zostaną 

wykonane naprawy, lecz całość nie będzie przełożona.  

Nawiązał do spraw sprzedaży mieszkania Państwu L oraz artykułu prasowego dotyczącego 

wyłączania oświetlenia, przekazania parafii działki pod cmentarz, budowy dróg w Tułowicach 

Małych, przycinki drzew na ulicy Szkolnej w Tułowicach i Tułowicach Małych, zamontowanych 

tablic w Szydłowie oraz innych wydarzeń w Gminie. 

 

Radny Tomasz Gala zapytał o wymianę przez Tauron lamp na ścieżce pieszo-rowerowej  

z Tułowic do Tułowic Małych na lampy z czujnikiem ruchu, na co Burmistrz odpowiedział,  

że półtora tygodnia wcześniej w Gminie był Dyrektor Tauronu z Nysy i wyjaśnił, że jest problem 

z podzespołami produkowanymi w Chinach. 

 

 



23. Wolne wnioski. 

 

Radna Anna Sokulska przekazała pytanie mieszkańca Tułowic gdzie można oddać olej z kosiarki, 

powiedziała, że w związku z pojawieniem się nowego zadania pokrycia rowu i osadników na ulicy 

Jagodowej i Bocznej i istnienia przepustu wody pod przejazdem kolejowym, mieszkańcy proszą  

o jego wyrównanie. 

Burmistrz Andrzej Wesołowski odpowiedział że projektant, który ma przygotować te koncepcję 

był w tym miejscu otrzymał już polecenie wzięcia tego pod uwagę. 

Radny Krzysztof Ptak dopytał, czy Niemcom w końcu zostało wysłane zaproszenie na Dożynki, 

czy czekamy na ich zaproszenie, wyraził zaniepokojenie że to co było wypracowane przez lata 

zostanie przekreślone, brakiem naszego zaproszenia, bo ktoś nas nie zaprosił i spowoduje 

rozwiązanie tego partnerstwa. Dodał, że myśli, że bez względu na to, czy osoba zapraszana 

przyjedzie, czy nie przyjedzie, warto taka osobę zaprosić.  

Burmistrz Andrzej Wesołowski odpowiedział, że zaproszenie nie zostało wysłane, ponieważ była 

to tylko kilkugodzinna biesiada. 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin powiedział, że jest to dla niego bardzo ważne zaprosić 

partnerstwo niemieckie na te Dożynki i trzeba dalej myśleć, że jest to źródło promocji Gminy, 

poprosił o ponowne uruchomienie tych kontaktów. 

 

Radna Agnieszka Zawadzka zapytała czy zapadła decyzja w sprawie podłogi w Skarbiszowicach, 

na co Burmistrz odpowiedział, że decyzja zapadnie w dniu jutrzejszym, z Pani Radna zostanie 

zaproszona na spotkanie, wybrane panele w cenie 129,00 zł. tworzą dużą kwotę i może zabraknąć 

zadysponowanych na ten cel środków.  

Radna Agnieszka Zawadzka przypomniała, że inwestycje rozpoczęte powinny być zakończone,  

a bezzasadne jest położenie paneli na zimną betonową podłogę. 

Burmistrz Andrzej Wesołowski zapewnił, że nie ma zagrożenia, iż do wyborów prace w tych 

dwóch pomieszczeniach nie będą wykonane. 

 

Radny Michał Luty poinformował, że sytuacja związana z wozem bojowym jest naprawdę bardzo 

dynamiczna. Wóz miał być już we wrześniu, ale w związku z tym, że zostanie wyposażony  

w sprzęt wartości 160 tys. zł., który został już zamówiony i teraz czekamy na jego dostarczenie. 

Zgodnie z umowa będzie to zamontowane przez producenta tego samochodu, więc trzeba jeszcze 

poczekać, jest potwierdzenie, że termin dostarczenia samochodu będzie 12 listopada i jest to 

termin obowiązujący na dzień dzisiejszy. 

Poinformował również, że jednym z najdroższych elementów jest zestaw do ratownictwa 

technicznego i koszt takiego nowego urządzenia do rozcinania samochodów to 80 – 90 tys. zł. 

Jednostka zwróciła się do Komendanta Miejskiego PSP w Opolu i przy wsparciu Dowódcy JRG  

w Niemodlinie taki zestaw z Niemodlina został nam przekazany, z czego Strażacy są bardzo 

zadowoleni.  

Burmistrz Andrzej Wesołowski wyraził swoje zadowolenie 

 

Wiceprzewodniczący Roman Kopij odniósł się do wspomnianej wcześniej posadzki w świetlicy 

Skarbiszowicach informując, że aby nieogrzewana posadzka wyschła potrzeba co najmniej 



miesiąca czasu, a nawiązując do tematu partnerstwa uważa, że takie same pytanie można zadać 

Partnerom z Niemiec, bo ich aktywność powoli wygasła, bo nie za bardzo są zainteresowani  

i kiedyś też nie skorzystali z naszego zaproszenia. Powiedział, że zastanawia się czy nie powinno 

się zmienić formuły tego partnerstwa, ponieważ ze stroną czeską był wspólny program i coś 

wspólnego zostało zrobione, żeby to partnerstwo miało jakąś głębię i sens, że należy się 

zastanowić, żeby nie było tylko tak, że parę osób tam pojedzie, parę osób ty przyjedzie i na tym 

się kończy i w zasadzie jakiś większych korzyści np. promocji nie można zauważyć w tych 

kontaktach. Przypomniał, że Gmina zrezygnowała z organizowania Dni Tułowic i Dożynek  

i to nie były typowe Dożynki i jakaś duża impreza, tylko taka wspólna biesiada z inicjatywy osób, 

które były na ogłoszeniu. 

 

Radna  Anna Sokulska zapytała o wniosek składany rok wcześniej w sprawie rozpoczęcia 

procedury budowy obwodnicy Tułowic i wówczas otrzymała odpowiedz, że interpelacja została 

wysłana do Zarządu Dróg, dopytuje czy coś w tej sprawie się ruszyło.  

Burmistrz Andrzej Wesołowski odpowiedział, że odpowiedź już buła wcześniej i możemy ją 

odnaleźć, że Gmina w Strategii, w Studium mamy obwodnicę Tułowic i nikt tego nie wykreślił, 

natomiast po pomiarach natężenia ruchu mógłby być problem, obiecał odświeżenie tematu 

podczas najbliższej wizyty u Marszałka. Burmistrz przekazał, że jest nadzieja na pełny remont do 

końca roku drogi 1 km. od myjni do zjazdu na Goszczowice. 

 

Radny Krzysztof Ptak poruszył sprawę wyboru nowego Dyrektora Tułowickiego Ośrodka 

Kultury, informując że uważa, że Pani Magdalena Duda-Oleksy jest bardzo dobrym wyborem  

i wyraził swoją ocenę sposobu przeprowadzenia konkursu.  

Zapytał również o możliwość zabezpieczenia środków w przyszłorocznym na podwyżki dla 

pracowników Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej. 

Burmistrz Andrzej Wesołowski odniósł się do sprawy konkursu i poprosił Radcę prawna  

o wyjaśnienia. 

Radca Anna Fus przedstawiła zasady konkursu i omówiła jego kolejne etapy. 

Radny Krzysztof Ptak powiedział, że nie zadał pytania, lecz  tylko złożył oświadczenie. 

Radna Agnieszka Zawadzka powiedziała, że innym osobom, które nie spełniały wymogów nie 

zostało umożliwione, żeby później wystartowały na przykład w innym konkursie na to 

stanowisko. Odpowiadając, Burmistrz Andrzej Wesołowski powiedział, że może niedługo będzie 

ogłoszony kolejny konkurs, poprosił o śledzenie strony BIP. Nawiązując do sprawy „komunalki” 

poinformował, że Z Panią Skarbnik i Dyrektorem umówili się, iż będą pomagać ułożyć budżet 

Zakładu na przyszły rok, który nie będzie łatwy. 

 

Skarbnik Bogusława Krawczyk przypomniała, że już przedstawiała możliwości jakie Gmina może 

świadczyć dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej, że w prostej linii nie ma 

możliwości przekazania dotacji na podratowanie Zakładu. Jest to samorządowy zakład budżetowy 

i jedyną formą pomocy jest dotacja przedmiotowa. Powiedziała, że to co można było zrobić, to na 

podstawie kalkulacji przedstawionej przez Zakład dopłacić do metra sześciennego oczyszczonych 

ścieków Gmina dopłaca 2,04 zł., stąd kwota dopłaty nie jest stała. W momencie podjęcia uchwały 

szacowane było przeznaczenie środków w wysokości 250 tys. zł., a w tym miesiącu okazało się, 

że kwota została już prawie całkowicie spożytkowana, w związku z tym dzisiejsza uchwała 



wprowadza dodatkowe środki w wysokości 180 tys. zł. do końca roku. Dodała, że w uchwale 

zostały wprowadzone dopłaty do czynszów 41 tys. zł. i 50 tys. zł. do oczyszczania i gospodarki 

zielenią. Skarbnik omówiła tez inne środki przeznaczone dla ZGKiM, przypominając, że nie 

można dać pieniędzy od tak na podwyżki, ponieważ musi się to mieścić w kalkulacji, czyli 

dopłaty do czegoś czyli usługi świadczonej na rzecz mieszkańców. 

 

Radny Michał Luty zapytał o propozycję przeprowadzenia audytu w Zakładzie, kiedy się zacznie  

i czy Radni będą mogli przeczytać jego wyniki. Skarbnik potwierdziła, że te wyniki będą do 

wiadomości Rady oraz poinformowała o wyborze firmy, która go przeprowadzi. 

Radny Michał Luty zapytał, czy jest możliwość otrzymania wyników audytu przeprowadzonego 

kilka lat wcześniej w Szkole, na co uzyskał odpowiedź, ze audyt był przeprowadzony w obecności 

poprzedniego Skarbnika, Skarbnik Bogusława Krawczyk poinformowała, że wszystkie uwagi tam 

wprowadzone były zastosowane podczas planowania budżetu po rozpoczęciu jej pracy, a najlepiej 

o efektach tego planowania i przełożenia się bezpośrednio tego audytu powie Pani Dyrektor 

Szkoły. 

Burmistrz Andrzej Wesołowski powiedział, że obecnie nie ma problemów w szkole, bo dostaje 

ona tyle środków. 

Dyrektor Justyna Paszkowska powiedziała, że Radni sami zauważyli, że na chwilę obecną szkoła 

nie zwraca się, tak jak było wcześniej o środki, chyba że na jakieś konkretne cele i są to dotacje 

celowe i w tej chwili budżet który jednostka otrzymuje na dzień dzisiejszy w zupełności 

wystarcza, a to świadczy o tym, że inna polityka finansowa spowodowała, że dają radę. Wyraziła 

nadzieję, że audyt jest dostępny. 

Skarbnik Bogusława Krawczyk wyjaśniła, że kopia tego dokumenty znajduje się u niej, nie ma 

tam nic co byłoby daną tajną, w związku z tym są pewne sugestie, które należałoby usprawnić w 

działaniu szkoły, tak że nie ma problemu. 

Wiceprzewodniczący Rady Roman Kopij stwierdził, że kojarzy ten audyt, Pani Audytorka miała 

na ten temat spotkanie z Radnymi i wszystkie te sprawy były omawiane, dodał, że według jego 

opinii Pani Dyrektor sprawdziła się nadzwyczajnie i uzdrowiła tę Szkołę i Szkoła idzie w dobrym 

kierunku. 

 

Radny Krzysztof Ptak powiedział, że uważa, iż Dyrektor ZGKiM bardzo dobrze zarządza tą 

jednostką, poruszył sprawę możliwości dofinansowania, na przykład gdy sprzedawane jest 

mieszkanie , które było mieszkaniem zarządzanym przez Zakład przeznaczyć te pieniądze 

Zakładowi. Dodał, że myśli, że Dyrektor spokojnie poradziłby sobie z zarzadzaniem gdyby miał te 

pieniądze. Zwrócił uwagę na zatrudnione w jednostce osoby zatrudniające niewielkie pieniądze 

 i zagrożenie utraty pracowników. Radny zapytał z czyjej inicjatywy jest ten audyt. 

Burmistrz Andrzej Wesołowski bardzo pozytywnie ocenił prace Dyrektor Szkoły, a 

przeprowadzony audyt pokazał jak zarządzać finansami, przypomniał dosprzętowienie, jakie 

poszło do ZGKiM, wskazując braki kadrowe. 

Wiceprzewodniczący Rady Roman Kopij stwierdził, że Zakład boryka się z problemami 

finansowymi niezawinionymi przez siebie, wyraził pozytywną opinię o umiejętnościach 

Dyrektora, przypomniał, że nie jest rolą Rady aby się interesować płacami, wspomniał  

o przewidywanej podwyżce płacy minimalnej wskazując na konsekwencje. Wyjaśnił, że audyt nie 



jest karą dla Dyrektora, tylko pewnie mu pomoże i wskaże kierunki, jak w przypadku Szkoły. 

Dyrektor Justyna Paszkowska odniosła się do słów Burmistrza, a odpowiadając dla Radnego 

Michała Lutego przypomniała, że wyniki audytu były przedstawiane w obecności Radnych. 

Skarbnik dodała, że konsekwencją audytu i w konsekwencji przeprowadzonych prac, chodzi o to 

jak mądrze spojrzeć na pieniądz, żeby go w zły sposób nie wydać i nie ma na celu zaszkodzenie 

komukolwiek, tylko o to aby znaleźć słabe obszary po to, żeby je naprawić. 

Przewodniczący Rady Frédéric Coppin stwierdził, że każda organizacja zawsze może być 

ulepszona i nawet gdy jest dobrze warto zrobić audyt. Audyt nie jest narzędziem kontroli, lecz jest 

to fotografia, dzięki której ustalony jest plan działania i korygowania i powinny być wykonywane 

co dwa lata. 

 

24. Zakończenie obrad. 

 

W związku ze wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Frédéric Coppin zamknął 

obrady LX sesji Rady Miejskiej w Tułowicach. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

Frédéric Coppin 

 

Przygotował(a): Iwona Węgrowska 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


